

DOORS WIDE OPEN

BILINGUAL SCHOOLING



LIMITIERTE PLÄTZE
LIMITED PLACES



DOORS WIDE OPEN in our BILINGUAL SCHOOLS:

DE LEOBEN BILINGUAL SCHOOLING ist ein englischsprachiges Bildungsangebot in Leoben, das an der Volksschule Pestalozzi und im Europagymnasium eine vielfältige und hochwertige Bildung für Schüler:innen unterschiedlicher Herkunft und Kulturen bietet.

PESTALOZZI- Volksschule / elementary school

Kerpelystraße 13, 8700 Donawitz
T: +43 (0) 3842 / 4062 - 746
M: vs.pestalozzi@schulen-leoben.at

Verein „Unterstützer der Internationalen Schule Leoben“

Dieser wurde gegründet, um LEOBEN BILINGUAL SCHOOLING und somit den Schulstandort Leoben attraktiv und zukunftsorientiert abzusichern.

*Mit Unterstützung von Bildungsdirektion Steiermark und Land Steiermark



EN LEOBEN BILINGUAL SCHOOLING is an English-language educational programme in Leoben that offers diverse and high-quality education for students from different backgrounds and cultures at the Pestalozzi elementary school and the Europagymnasium.

EUROPA- Gymnasium



Moserhofstraße 7a, 8700 Leoben
T: +43 (0) 50 / 2480 31 - 100
M: kanzlei@europagymleoben.at

Club „Unterstützer der Internationalen Schule Leoben“

This club was founded to ensure that LEOBEN BILINGUAL SCHOOLING and therefore the educational region of Leoben is attractive and future-oriented.

*With the support of the Styrian Directorate of Education and the Province of Styria



Scan for more!

DOORS WIDE OPEN

BILINGUAL SCHOOLING



DOORS WIDE OPEN

LEOBEN BILINGUAL SCHOOLING

DE

PESTALOZZI-VOLKSSCHULE

Leoben Bilingual Schooling bietet Bildung auf Englisch für Schüler:Innen aus verschiedenen Ländern und Kulturen.

Seit dem Schuljahr 2022/23 wird an der Volksschule Pestalozzi eine Mehrstufenklasse geführt, die eine englischsprachige Ausbildungsschiene im Grundschulbereich abdeckt. Leoben Bilingual Schooling integ-

riert sowohl österreichische als auch internationale Bildungsnormen. Voraussetzung für den Besuch der Klasse ist, dass Schüler:Innen Englisch auf muttersprachlichem Niveau beherrschen.

- **Unterrichtssprache:** Englisch
- **Lehrplan:** nach österreichischen & internationalen Normen
- **Ganztagesstruktur**
- **tägliche Deutschstunde**
- **div. Exkursionen/ Aktivitäten** in der Region
- **multikulturelles Umfeld** und interkulturelle Kompetenzen

BILINGUALE SCHULE LEOBEN

Öffnen Sie Ihrem Kind das Tor zur Welt mit den englischsprachigen Schwerpunkten in der Volksschule Pestalozzi und im Europagymnasium!



DURCHSTARTEN: Von der Volksschule bis zur Matura!

Ihr Kind hat die Möglichkeit von der ersten Klasse Volksschule bis zur Matura Klassen mit einem Schwerpunkt auf englischsprachigem Unterricht zu besuchen. Dabei wird nicht nur Wissen vermittelt, sondern auch die persönliche Entwicklung gefördert.



SPRACHKOMPETENZ mit internationaler Ausrichtung.



WELTOFFEN in multikultureller Gemeinschaft voneinander lernen.



ERÖFFNET CHANCEN erleichtert den Zugang zu Universitäten/Karrieren auf der ganzen Welt.



KEINE GRENZEN internationale Freundschaften und Kontakte knüpfen.

EN

PESTALOZZI-ELEMENTARY SCHOOL

Leoben Bilingual Schooling offers education in English for pupils from different countries and cultures.

Since the 2022/23 school year, Pestalozzi Elementary School has been running a multi-grade class that covers an English-language education path on elementary school level. Leoben Bi-

lingual Schooling integrates both Austrian and international educational standards. A prerequisite for attending this class is that pupils have a command of English at native speaker level.

- **Language of instruction:** English
- **Curriculum:** according to Austrian & international norms
- **All-day-school structure**
- **Daily German lesson**
- **Various excursions/activities** in the region
- **Multicultural environment** and intercultural competences



LANGUAGE COMPETENCE with international orientation



COSMOPOLITAN Learning from each other in a multicultural community



OPENS UP OPPORTUNITIES facilitates access to universities/careers all over the world.



NO BORDERS Build international friendships and contacts.

BILINGUAL SCHOOLING LEOBEN

Open the door to the world for your child with the English-language focus at the Pestalozzi elementary school and the Europagymnasium!



TAKING OFF: From elementary school to the Matura!

Your child has the opportunity to attend classes with a focus on English-language lessons from the first year of elementary school up to the Matura. This not only imparts knowledge, but also promotes personal development.

EUROPA-GYMNASIUM

Für sprachfreudige Kinder mit großem Interesse an der englischen Sprache mit Deutsch oder Englisch als Mutter- oder Zweitsprache.

In der Region gibt es immer mehr Kinder und Familien, die auf der Suche nach einer besonderen Sprachförderung sind, die den globalen Anforderungen der heutigen Zeit entspricht. Das Europagymnasium führt

seit 2017 Europaklassen mit Englisch als Arbeitssprache (EAA), in denen neben den regulären Englischstunden auch in mindestens zwei weiteren Fächern teilweise Englisch als Arbeitssprache angeboten wird.

- Zusätzl. **Native Speaker** und Sprachassistent:innen
- **English Project Week** für EAA-Klassen (Unterst.)
- **Native Speaker Days**, 3 Tage lang Workshops
- **Wettbewerbe:** Eurolingua und Juvenes Translatores
- **Cambridge Certificate** Sprachzertifikat
- Weitere **Projekte** wie St. Patrick's Day, etc.

EUROPA-GYMNASIUM

For language-enthusiastic children with a keen interest in the English language with German or English as their mother tongue or second language.

There are more and more children and families in the region who are looking for special language support that meets contemporary global requirements. Since 2017, the Europagymnasium has been

running so called Europe-classes with English as a working language (EAA), in which English is offered as a language of instruction in at least two other subjects in addition to the regular English lessons.

- **Additional native speaker** and language assistants
- **English Project Week** for EAA classes (lower grades)
- **Native Speaker Days**, 3 days of workshops
- **Competitions:** Eurolingua and Juvenes Translatores
- **Cambridge Language Certificates**
- Other **projects** such as St Patrick's Day, etc.